
Komise pro cestovní ruch Rady Jihočeského kraje 

tajemník: Jan Martínek, tel. 386 720 561, e-mail: martinek@kraj-jihocesky.cz 

 

České Budějovice, 12. 12. 2023 

 

Zápis č. 19/2023 

z 19. jednání Komise pro cestovní ruch Rady Jihočeského kraje, 

které se konalo online 

 

 

Přítomni: Mgr. Tomáš Polanský, Pavla Šádková, Mgr. Radek Pileček, Ing. Jiří Roubíček, RNDr. 

Ladislav Havel, Ing. Karel Kratochvíle, Ing. Jiří Fišer, PhDr. Ludmila Ourodová, Mgr. 

Ondřej Lee Stolička, Jindřich Soukal 

Omluveni:  Ing. Milan Zálešák 

Hosté: Mgr. František Talíř, Mgr. Petr Soukup  

 

Program jednání: 

1) zahájení a schválení programu  

2) vyhodnocení usnesení letošního roku  

3) plány na rok 2024 (cíle komise, krajská doporučení, vize) 

4) plán schůzek 1. polovina roku 2024  

5) diskuze 

6) závěr 

 

Jednání zahájil a řídil předseda komise. Přítomno 10 členů, komise byla usnášeníschopná. 

 

Bod 1: Zahájení a schválení programu 

Předseda přivítal přítomné na jednání a konstatoval usnášeníschopnost, přítomno 7 členů, 4 

omluveno. J. Roubíček požádal o doplnění o informaci ohledně Studie KPMG – analýza potenciálu 

CR + jak se to má s budějovickou kartou – do bodu 5. Navržený program schválen. 

 

Bod 2: Vyhodnocení usnesení letošního roku 

Bod uvedl předseda T. Polanský a okomentoval jednotlivé body:  

 

a) Hnědé cedule – jsme ve fázi, kdy odbor kultury dává dohromady tabulky pro JCCR tak, aby 

mohla přebrat agendu správy stavu těchto tabulek.  

b) Filmová kancelář – běží, chodí poptávky od profesionálů i studentů, realizují se inspekční cesty i 

samotné natáčení větších seriálů. Potenciál je poměrně velký. 

c) Mapa dotačních projektů – kde a jak se různé projekty rozdělovaly – běží. 

d) Sister city – postup v jednání - vzájemné schůzky, další kroky spolupráce budou definovány v 

květnu/červnu 2024. Senátor Jirsa a poslanec Vojtko – setkání s ambasadorkou Indonésie.  

e) RSK – pracovní skupina dle schváleného seznamu 

f) Vrbenské rybníky – nutná komunikace s městem České Budějovice, cesta spadá pod ně 

 

F. Talíř krátce okomentoval stav stezky Vrbenských rybníků – z naší strany bude iniciativa směrem 

k městu k dosažení ideálního stavu. Dotační situace – stávající programy a alokace se podařilo 

zachovat, budeme usilovat o navýšení v dalším roce. Do zastupitelstva jde projekt Gotická stezka – 

cílem je otevřít zavřené památky, vyrobit 3D modely exponátů, spolupráce s Horním Rakouskem. 

Čísla za léto – dopadlo to lépe než se čekalo. 

T. Polanský konstatoval, že nedodělané věci budou základem práce v dalším roce. 



Bod 3: Plány na rok 2024 (cíle komise, krajská doporučení, vize) 

Opět uvedl T. Polanský a krátce představil jednotlivé body činnosti pro následující rok: 

 

a) Vyhodnocení investičních plánů – součást Koncepce 

- práce s hodnocením potenciálu destinačních oblastí 

 

b) Definování významných eventů – co chceme získat do kraje v období 2024+ ; definovat též pro 

budoucí eventuální komisi 

- např. setkání KČT, Světová rallye, světová výstava/umělec/koncert (jako zahájení sezony Dachstein) 

- obecně by se mělo jednat o vizi, jak být turistickým tahákem 

 

c) Vyhodnocení Koncepce rozvoje cestovního ruchu + doporučení na aktualizace – evaluace k 1/2025 

 

d) Studijní cesta – zda bude nebo nebude, jak to případně může být realizováno 

 

e) Projekty – (spolupráce Rakousko, Německo), eventuálně RERA, oddělení na centrále? 

 

f) RSK – pracovat s online i fyzickou skupinou, uspořádat jednání  

 

g) Marketingový plán JCCR 2024 

 

L. Havel dal nabídku plánu přednášek k destinačnímu managementu cíle studijní cesty (Salzburg) – 

bod 3d – podílela by se jak Asociace, tak Hospodářská komora. 

 

T. Polanský vyzval členy k tomu, aby se zamysleli nad případnými dalšími aktivitami, body a 

činnostmi. Body budou sloužit jako podklad pro plán činnosti komise. 

 

Bod 4: Plán schůzek 1. polovina roku 2024 

 

Navrženy a schváleny termíny v úterý 13:00 – 20.2., 16.4., 11.6. + 10.9. 

Pro informaci též plány zasedání Rady a Zastupitelstva Jihočeského kraje: 

harmonogram zasedání rady kraje v roce 2024: 

21. 3. 2024 

7. 3. 2024 

22. 2. 2024 

8. 2. 2024 

18.1. 2024 

 

harmonogram zasedání zastupitelstva kraje v roce 2024: 

22. 2. 2024 

25. 4. 2024 

20. 6. 2024 

12. 9. 2024 

 

Bod 5: Diskuse 

 

Koncepce 2030 JCCR 

Odpověď k dotazu R. Pilečka k průběžnému vyhodnocování Koncepce a prací s tímto dokumentem 

uvedl předseda T. Polanský: 

 

JCCR aktivně pracuje s tímto dokumentem, za každý bod má zodpovědnost některý ze zaměstnanců 

+ dohled nad plněním provádí Ing. Andrea Maxová. Plnění jednotlivých bodů je rozděleno mezi JCCR 

a Turistické oblasti. Na základě Koncepce je definováno i téma roku – pro rok 2024 se plánuje cyklo a 



pěší (i v návaznost CzechTourism). První velký termín vyhodnocení je 12/2024 – k 1/2025 plánována 

1. evaluace.  

 

Z dlouhodobých cílů lze zmínit plnění např. tematických map pro vodní turistiku, zapojování elektrokol 

v rámci propagace a presstripy, analýzu stavu vodáckých kempů a závěrem záměr zpracovat produkt 

„jižní Čechy z výšky“ – nabídka návštěvy rozhleden, vyhlídek a vyhlídkových věží. Ten by mohl být 

soutěžním produktem za letošní rok (viz http://jiznicechy.cz/rozhledny).  

 

P. Soukup odpověděl, že tomu věnujeme pozornost a hlídáme body a termíny, průběžně vše plníme a 

snažíme se reagovat na aktuální situaci – např. posun ve věci letiště a dalších dopravních spojení. 

Kdykoliv je postup plnění k nahlédnutí na JCCR. 

 

Studie KPMG – pokračuje pan P. Soukup. Jedná se o potenciál celého kraje, CR je jedna z oblastí, 

bude však záležet na výsledném celku. T. Polanský – za destinačky – dodávají data, budou 

aktualizovat též vlastní menší studii.  

 

Pracovní skupina svolána dle destinačních společností na konec ledna/začátek února – např. 

Českobudějovicko-Hlubocko na 6.2.2024 – významní hráči z cestovního ruchu, DM, města a jejich 

plány. Průzkum potenciálu turistických lokalit a způsobu jak to navýšit, měl by to být praktický 

dokument co a jak dál. Na dalším zasedání by měl být znám podrobnější stav této studie. J. Roubíček 

děkuje za vysvětlení. 

 

Turistická karta (TK) – T. Polanský popsal, že jsou různé karty, chystají něco i kolegové z Písecka. TK 

musí být atraktivní pro návštěvníky, ale také by mohla sloužit pro sběr dat – kolik, jaké aktivity a jak je 

volí lidé za sebou. Inspirace též Rakouskem, hlavně u těch slev. Navýšení poplatku z pobytu – 25 Kč 

pro město, 25 Kč na kartu a další aktivity. Bude třeba nastavit tam různé exkluzivity, například i pro 

lidi, kteří se ubytují na více nocí atd. Realizace je navržená prostřednictvím QR kódů, záměrem je též 

rozšířit online odbavování. Cílem je mj. dostat procesy do online prostoru a postupně zdigitalizovat 

třeba vstupenky a tak podobně. Tento typ karty by měl být kompatibilní s dalšími kartami v jiných 

krajích pro případný přechod na celostátní systém. 

 

J. Roubíček děkuje za info, je to směr kupředu. Jak je to však s dalšími částmi kraje krom 

Českobudějovicka? Písecko třeba jde opačným způsobem, kdy si ubytovaní budou kartu kupovat od 

těch provozovatelů. Je ambice udělat celokrajskou kartu? P. Soukup odpověděl, že nyní je spousta 

věcí dobrovolná až živelná, chybí zákon o cestovním ruchu, je rád, že vůbec někde něco vzniká. 

Klíčoví jsou spolupracující subjekty, je rád, že to vzniká zespoda, shora by mu to přišlo špatně. 

J. Roubíček konstatoval, že se doptává hlavně kvůli komisi CR v Táboře a děkuje za informace. 

 

Další zasedání proběhne dne 20.2.2024 od 13:00. 

 

Jednání bylo ukončeno v 13:47 hod. 

 
 

 

Zapsal:  Jan Martínek 

 

Ověřil:      Mgr. Tomáš Polanský 

http://jiznicechy.cz/rozhledny

